
Referat af dialogmødet i Distrikt Midt under høringen om fremtidens folkehuse 
  
Dato: onsdag den 20. marts 2024  
Lokation: Folkehuset Trøjborg  
Antal deltagere: ca. 50 deltagere  
  
Dialog om kategori 1  
  
Folkehuset Trøjborg   

• Der bliver gjort opmærksom på, at analysen hovedsageligt beskriver personer over 60 år. Der 
er mange borgere på Trøjborg, der er under 30 år, men de beskrives ikke i analysen. Det 
udtrykkes håb om, at målgruppen for folkehusene er bredere end +60 år.  
• Der udtrykkes en bekymring for samarbejdsaftalen med Røde Kors i forhold til, om huset kan 
rumme de mange grupper og aktiviteter.    
• Der kommer forbedringsforslag til lokalefaciliteterne f.eks. teleslynge.   
• Der skal være opmærksomhed på Folkehuset Trøjborg, da det er første gang, at den nye 
model med et samarbejde med Røde Kors kører. Det er spændende, hvad det gør, når 
frivilligkonsulenten ikke længere er der til understøttelse. Det kan blive udfordrende.   
• Der har været mange forandringer i Folkehuset Trøjborg, som skaber meget usikkerhed for 
brugerne.    

Folkehuset Fuglebakken  
• Brugerne har ikke mulighed for at tage til andre folkehuse, da mange ikke selv kan ringe til 
flextaxa. De er derfor meget afhængige af, at de kan komme til deres folkehus i gåafstand.   
• Der skal være opmærksomhed på, at der er svage borgere, der ikke kan tage bussen selv, 
men har stor glæde af folkehusets aktiviteter.    
• Der bliver spurgt ind til, om man vil bygge ud på stedet.   

  
Folkehuset Hasle  

• Der bliver spurgt ind til, hvad problemstillingerne er i forhold til Hasle, og hvad 
opmærksomhedspunkterne er omkring stedet.   

  
Dialog om kategori 2  
  
Folkehuset Gellerup   

• Der er kommet et nyt brugerråd, og det er derfor hårdt at vide, hvis stedet står til at lukke. Der 
er usikkerhed på, hvor brugerne skal hen, hvis stedet lukker.   
• Det bliver udtrykt, at der er brug for ét samlet sted for fællesskaberne. Det opleves fx, at de 
forskellige etniciteter, der begynder at benytte folkehusets faciliteter, går tabt, hvis det bliver 
flyttet til forskellige lokaler.   
• Der givet udtryk for, at navnet ’folkehus’ er vigtigt at beholde.   
• Det er en udfordring, hvis der skal betales for brug af lokaler i Gellerup. Folkehuset er det 
eneste sted, hvor de kan få lov at låne lokaler gratis i dag. Brabrand Boligforening må fx ikke 
låne lokaler ud gratis. Det er vigtigt at blive ved med at have mulighed for at låne lokaler gratis, 
da der ligeledes er brugergrupper i området, der ikke har økonomi til andet.    
• Sundhedsprofilen viser, at Gellerup er et område med en større koncentration af borgere, der 
har udfordringer med fx stress. Der er derfor uforståenhed overfor, hvorfor det er valgt at lukke 
det folkehus.  
• Det opleves, at det længe har været planlagt at rive stedet ned, men at der er aldrig sket 
noget. Der bliver gjort opmærksom på, at folkehuset ikke er blevet tænkt ind i lokalplanerne 
selvom, at kommunen har været opmærksom på, at det har været under opsejling længe. Der 
bliver spurgt ind til, hvor det lokalcenter/folkehus er, som Sundhed og Omsorg har lovet 
borgerne gennem 20 år.  
• Der skal være opmærksomhed på, at samarbejdspartnerne i Gellerup, der inddrages i 
mulighedsstudiet, ikke kun skal være lønnede, det skal også være borgere og frivillige.   
• Der bliver spurgt ind til, om der følger økonomi med til at udvikle og videreføre alle de 
nuværende aktiviteter.   



• I beboerhuset i Gellerup og City Vest er der ledige kvadratmeter, hvor man kunne genhuse 
Folkehuset Gellerup.   
• Det er vigtigt at tænke transportforhold ind til stedet – det skal være let at komme til.    

   
Dagcenter Midt (tidligere Folkehuset Christiansbjerg)  

• Der mangler et folkehus i området efter, at Folkehuset Christiansbjerg lukkede.   
• Fællesskaberne oplever at være blevet splittet efter lukningen, hvor de ikke har fået andre 
steder at gå hen.   

  
Dialog om kategori 3  
  
Folkehuset Åbyhøj  

• Der bliver spurgt ind til tidshorisonten for mulighedsstudierne, og om tidshorisonten kan 
forlænges på folkehuset.   
• Der bliver spurgt ind til, hvem der bliver inviteret med til mulighedsstudierne.   
• Busrute 22 bliver nedlukket, hvilket gør det meget svært at komme til folkehuset. Det er vigtigt 
med god transport til folkehuset.   

   
Folkehuset Dalgas   

• Der er mange kvadratmeter på Dalgas, som er besat af kommunen. Det er derfor ikke op til 
brugerne, men op til kommunen, om de vil skabe bedre muligheder for aktiviteter og tilbyde flere 
lokaler.   
• Det andet alternative folkehus, som er tæt på Dalgas, det er Folkehuset Ankersgade – og det 
er for langt væk for brugerne.    
• Der bliver sat spørgsmålstegn ved analysen, og hvorfor borgerne ikke er blevet inddraget i 
udfyldelsen af den.   
• Kommer der stadig økonomisk tilskud fra kommunen til aktiviteterne, hvis Dalgas ikke får lov 
at fortsætte som et folkehus. Økonomien er helt central, og den bør der komme en afklaring 
på.     
• Det bliver spurgt ind til, hvor højt caféerne vægtes i den endelig beslutning.  

   
Folkehuset Carl Blochs Gade  

• Mølleengen, Ceres Byen, byggerier på Godsbanen og DSB-arealer. Det er et område, som 
betragtes som et byudviklingsområde. Der er mange unge mennesker, som også har brug for en 
sundhedsfremmende indsats. Der er behov for, at folkehuset også skal være for yngre 
mennesker. Der skal være blik for, hvordan byen udvikler sig og hvilken målgrupper, der bor tæt 
på.   

   
Øvrige input  
   

• Der opleves et hul, når man går fra arbejdsmarked til efterløn/pension. Der bliver efterspurgt 
flere tilbud til borgere i alderen fra 60-70 år. Folkehusene virker ikke nødvendigvis attraktive for 
den aldersgruppe. Vi skal blive bedre til at kommunikere, hvad folkehusene kan, og hvordan de 
kan noget forskelligt.   
• Der er også en transport- og mobilitetsdagsorden, som skal ses i relation til folkehusene.   
• Der bliver efterspurgt større afklaring på, hvad ansøgningen til Nordea-fonden betyder.   
• Der bliver spurgt ind til, om folkehusene i kategori 1, der ikke skal være med i Nordea-
ansøgningen, om de bare skal fortsætte som i dag.    
• Der opfordres til at lave et dialogmøde en aften, hvor pårørende og andre på arbejdsmarkedet 
også har mulighed for at deltage. De er også en vigtig stemme ind i dialogen.  

 


